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      Lions Clubs International, MD 107 G 

      Piirikuvernööri, DG Mauri Koskela, LC Keuruu 

      Phone +35840 0560 238, e-mail: 

maurim.koskela@gmail.com 

       

 

 

 

LIONSPIIRIN 107-G TOIMINTAKERTOMUS KAUDELTA 2018-2019 

 
 

Järjestön tunnuslause ja kauden 2018-2019 teemat 

 

Järjestön tunnuslause    Me palvelemme 

Kotimainen teema    Tue nuorta itsenäisyyteen 

G-piirin teema     Lions – auttava yhteisö 

Kansainvälisen presidentin teema  Katso horisontin taa 

 

 

Organisaatio 

 
Lions Clubs International 

Kansainvälisen lionsjärjestön 101. vuosikokous (Convention) pidettiin Las Vegasissa, USA:n 

Nevadassa 29.6.-3.7.2018. Kansainväliseksi  presidentiksi valittiin Gudrun Yngvadottir Islannista. 

Tällöin tehtiin historiaa siinä mielessä, että hän oli ensimmäinen nainen kansainvälisenä presidenttinä. 

1. varapresidentiksi valittiin eteläkorealainen Jung-Yul Choi. 2. varapresidentiksi va-littiin Haynes 

Townsend USA:sta. 

 

Lions Clubs Internationalin (LCI) säätiö LCIF tukee lionsklubien ja kumppaneiden toimintaa, kun ne 

palvelevat yhteisöjä paikallisesti ja maailmanlaajuisesti sekä luovat toivoa ja vaikuttavat elämäämme 

humanitaaristen palveluhankkeiden ja -apurahojen välityksellä. LCIF:n puheenjohtajana kaudella 

2018-2019 toimi edellisen kauden presidentti Naresh Aggarval. 

 

Suomen Lions-liitto ry 

Liiton hallituksen puheenjohtajana toimi CC Pirkko Vihavainen, LC Juva/Luonteri. Ensimmäisenä 

varapuheenjohtajana toimi Aarne Kivioja, LC  Helsinki/Pakinmäki, edellinen puheenjohtaja IPCC 

Erkki Honkala, LC Peräseinäjoki, DG Jari Hautala, LC Liminka/Liminganlahti, DG Heikki Tuomala, 

LC Loviisa, PDG Heikki Lohi, LC Luumäki/Ukko-Pekka, PDG Seppo Saarela, LC Oulu/Myllyoja-

Haapalehto, 1VDG Hannu Hertti, LC Padasjoki ja sihteerinä GS Maarit Kuikka, LC 

Helsinki/Malmittaret.    

 

 

Kuvernöörineuvosto 

Puheenjohtaja CC Pirkko Vihavainen LC Juva/Luonteri, edellinen puheenjohtaja IPCC Erkki 

Honkala LC Peräseinäjoki, varapuheenjohtaja Aarne Kivioja LC Helsinki/Pakinkylä, piirikuvernöörit 

(DG:t): Björn Hägerstrand LC Mariehamn (A), Sanna Mustonen LC Kirkkonummi (B), Ritva Kajaala 

LC Riihimäki/Kristalli (C), Markku Kivisaari LC Mäntyharju (D), Ari Suominen LC Parkano (E), 

Anna-Liisa Laurila LC Kauhajoki/Katrilli (F), Mauri Koskela LC Keuruu (G), Pentti Päivinen LC 

Joensuu (H), Jari Hautala LC Liminka/Liminganlahti (I), Ritva Korolainen LC Iisalmi/Yläsavottaret 

(K), Tuomo Romakkaniemi LC Rovaniemi/Ounasvaara (L), Vesa Kynnysmaa LC Köyliö (M), Heikki 

Tuomala LC Loviisa (N), Leena Borén LC Kälviä/Lucina (O). 

mailto:maurim.koskela@gmail.com
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Liiton hallituksen kokoukset 

 

Syyskausi 2018: 9.8., 13.9., 18.10., 8.11., 13.12. 

Kevätkausi 2019: 24.1., 14.2., 21.3., 25.4., 16.5. 

 

Kuvernöörineuvoston kokoukset 

 

10.06.2018 Järjestäytymiskokous Oulussa Suomen Lions Liiton 66. vuosikokouksen yhteydessä. 

25.08.2018 Mikkeli 

01.12.2018 GoToWebinar 

02.03.2019 Pori 

09.06.2019 Järjestäytymiskokous 2019-2020, Kalajoki 

 

 

Kansainväliset kokoukset ja SLL:n vuosikokous 

 

29.6.-3.7.18  Kansainvälinen Convention, Las Vegas, Nevada, USA 

25.-28.10.2018  Europa Forum, Skopje/Makedonia 

18.-19.1.2019  NSR (Pohjoismainen yhteistyöneuvosto), Gardemoen/Norja 

7.-9.6.2019  SLL:n 66. vuosikokous Kalajoella 

5.-9.7.2019  Kansainvälinen vuosikokous, Milano/Italia 

 

Lionspiirin 107-G kokoukset ja tilaisuudet kaudella 2018-2019 

04.08.2018 Työvaliokunta, Matara 

18.08.2018 Piirihallitus Matara 

08.09.2018 Piirifoorumi Matara 

06.10.2018 Hyvän Päivä, Leijonamarssi Jyväskylässä 

27.10.2018 Työvaliokunta GTM 

24.11.2018 Rantakartano Pöyhölä (pikkujoulu), Keuruu 

22.01.2019 Työvaliokunta GTM  

09.02.2019 Piirihallitus Matara 

09.03.2019 Lions-juhla Nikolainsali, Jyväskylä 

20.03.2019 Työvaliokunta GTM 

30.03.2019 Piirihallitus Matara 

13.04.2019 Piirin vuosikokous Mänttä-Vilppula 

11.05.2019 Piirihallituksen vaihtotilaisuus, Karstula, Wanhat Wehkeet 

vko 48/2018 Aluefoorumit 

vko 10/2019 Aluefoorumit 

 

 

Klubit ja jäsenmäärä   

Jäsenmäärä laski kauden aikana 1373:sta 1276:een. Uusia jäseniä saatiin 52, mutta rivistöstä poistui 

149 jäsentä ml. pois nukkuneet. 

Klubien määrä laski 61:stä 60:een yhden klubin lopettaessa. Vastaavasti saatiin toinen Leo-klubi 

piiriin – Leo Club Muurame. LC Lohikosken yhteydessä toimii myös Leo-klubi. 

Kauden lopussa miesklubeja oli 45, naisklubeja 9 ja yhteisklubeja 6. 

 

 

Kriitisinä menestystekijöitä ovat edelleen: 

 julkisen näkyvyyden ja kiinnostavuuden lisääminen 

 palvelun vaikutuksen kasvattaminen 
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 klubiviihtyvyyden parantaminen 

 jäsenyysarvon nostaminen 

 jäsenistön keski-iän alentaminen 

 naisten määrän kasvu jäsenistössä 

 jäsenistön riittävä ja mielekäs perehdyttäminen sekä koulutus eri tehtäviin 

 yhteistyö klubien ja ulkopuolisten organisaatioiden kanssa 

 tietoisuuden lisääminen liikkeen kansainvälisyydestä ja LCIF -toiminnasta 

 

 

Piirin työvaliokunta 

Piirin työvaliokunnan muodostivat piirikuvernööri, 1. ja 2. varapiirikuvernööri, edellisen kauden 

piirikuvernööri, piirisihteeri, piirin rahastonhoitaja, alueen puheenjohtajat, piirin palvelujohtaja 

(GST), jäsenjohtaja (GMT) ja koulutusjohtaja (GLT). 

 

 

Piirihallitus 2018-2019 

Piirikuvernööri   DG Mauri Koskela, LC Keuruu 

1. varapiirikuvernööri   1.VDG Heikki Näsi, LC Kivijärvi 

2. varapiirikuvernööri   2.VDG Erkki Mäntylä, LC Jämsänseutu 

Edellinen piirikuvernööri  IPDG Olavi Vesanen LC Jämsänseutu 

Piirisihteeri    CS Olavi Harju, LC Keuruu 

Piirin rahastonhoitaja   CT Erkki Iso-Markku, LC Vilppula 

Jäsenjohtaja (GMT)   Heikki Rautiainen, LC Vilppula/Koski 

Koulutusjohtaja (GLT)  Jonny Paananen, LC Pihtipudas 

Palvelujohtaja (GST)   Taisto Kotila, LC Laukaa 

 

Alue I 

Alueen puheenjohtaja   Taisto Kotila, LC Laukaa 

Lohkon 1 puheenjohtaja  Markku Kauppinen, LC Toivakka 

Lohkon 2 puheenjohtaja  Juhani Laukkanen, LC Hankasalmi 

 

Alue II 

Alueen puheenjohtaja   Tuomo Kilpinen, LC Muurame 

Lohkon 1 puheenjohtaja  Jani Pihlajamäki, LC Jyväskylä/Harju 

Lohkon 2 puheenjohtaja  Anne Koivisto, LC Palokka/Wilma 

Lohkon 3 puheenjohtaja  Markku Koivisto, LC Jyväskylä/Lohikoski 

 

Alue III 

Alueen puheenjohtaja   Taisto Rinne, LC Kuorevesi 

Lohkon 1 puheenjohtaja  Anja Kaislo, LC Jämsä/Lyylit 

Lohkon 2 puheenjohtaja  Pia Nieminen, LC Mänttä/Esteri 

 

Alue IV 

Alueen puheenjohtaja   Ossi Väistö, LC Petäjävesi 

Lohkon 1 puheenjohtaja  Aimo Pessinen, LC Haapamäki 

Lohkon 2 puheenjohtaja  Matti Honkimäki, LC Saarijärvi 

Lohkon 3 puheenjohtaja  Timo Hiltunen, LC Äänekoski&Kotakennäs 

 

Alue V 

Alueen puheenjohtaja   Jouko Vierimaa, LC Karstula 

Lohkon 1 puheenjohtaja  Jari Hurskainen, LC Kannonkoski 

Lohkon 2 puheenjohtaja  Helka Lohtander, LC Pihtipudas/Emmit 
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Toimikunnat ja työryhmät 2018-2019 

 
GAT (Global Action Team) =DG, GMT, GLT ja GST 

 

Jäsenohjelma    

Jäsenjohtaja GMT   Heikki Rautiainen, LC Vilppula/Koski 

Puolisotoiminta   Marja-Leena Kotila, LC Vaajakoski/Ewe 

 

Koulutusohjelma 

Koulutusjohtaja GLT   Jonny Paananen, LC Pihtipudas 

PDG-toiminta    IPDG Olavi Vesanen, LC Jämsänseutu 

 

Palvelutoiminta 

Palvelujohtaja GST   PDG Taisto Kotila, LC Laukaa 

Hyvän Päivä    Mikko Kauranen, LC Jyväskylä/Kuokkala 

Sri Lankan Lions-ystävät  Tuomo Vartiainen, LC Palokka 

Kampanja 100 

 

Nuorisotyö 

Nuorisovaihto    Tuomo Rajala, LC Joutsa/Jousa 

Leotoiminta    DG Mauri Koskela, LC Keuruu 

Lions Quest    Johanna Arho-Forsblom, LC Äänekoski/Helmi 

Rauhanjulistekilpailu   Tarja Parta, LC Jämsä/Lyylit 

 

Lion-kortit, Anna tukesi 

nuorisolle -arpajaiset, 

varainhankinta   PDG Taisto Kotila, LC Laukaa 

 

Viestintä 

PR, piirin www-sivut, 

G-sanomat    IPCC Jari Rytkönen, LC Uurainen 

Metso-Leijona    Ilkka Salonen, LC Karstula 

Piirin Facebook-uutiset  Tuomo Kilpinen, LC Muurame 

Muu viestintä    CS Olavi Harju, LC Keuruu 

 

Säätiötoiminta 

AR-säätiö    Viljo Hokkanen, LC Jyväskylä/Lohikoski 

LCIF/ALERT    PDG Kyösti Mikkonen, LC Muurame 

 

 

 

 

Toiminnantarkastajat kaudella 2018-2019 
Toiminnantarkastajina toimivat kaudella Marko Murtomäki LC Mänttä ja Esa Eskola LC Mänttä. 

Varatoiminnantarkastajina toimivat Tiina Salin-Selkee LC Mänttä Esteri ja Heikki Pihlajamaa LC 

Mänttä. 

 

Toiminta kaudella 2018-2019 
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Piirifoorumi 

Piirifoorumi pidettiin 8.9.2018 Jyväskylässä, Kansalaistoimintakeskus Matarassa. 

 

Piirin hyvästä rahatilanteesta johtuen piiri kustansi tarjoilut. Tilaisuudessa käytiin läpi alkaneen 

kauden toimintasuunnitelma ja menestystekijät. Heikki Näsi esittäytyi ensimmäisenä 

varapiirikuvernöörinä. 

 

Viljo Hokkanen esitteli ARS-toimintaa. Hän kertoi millaisia mahdollisuuksia klubeilla on saada 

säätiön tukia. Mikko Kauranen toi esille tulevan Hyvän Päivän ohjelman. GKH-Leopiirin toiminnasta 

kertoi sen presidentti Max Mäkelä. 

 

Piirifoorumiin sisältyi myös koulutustilaisuuksia: klubien presidenteille DG Mauri Koskela. 

Klubisihteereille, palvelujohtajille, MylCI:n käyttöä perehdytti IPCC Jari Rytkönen. Alueen ja lohkon 

puheenjohtajia perehdytti GLT Jonny Paananen. 

 

 

Alueen (RC) ja lohkojen (ZC) puheenjohtajien toiminta 

Alueiden ja lohkojen puheenjohtajat ovat olleet avainasemassa lähellä alaistensa klubien toiminnan 

ohjaamisessa. Erityisesti lohkon puheenjohtajat ovat olleet tärkeitä henkilöitä luomaan klubeihin 

yhteishenkeä. Näiden johtajien henkilökohtaisella panostuksella on ollut suuri merkitys jäsenistön 

mielialan kohottamisessa ja jäsenkehityksessä. Meneillään oleva aikakausi vain ei ole ollut kovin 

hyvä lisäämään halukkuutta liittyä klubeihin. 

 

Piiri on saanut em. johtajilta arvokasta tietoa raporteissa. Yhteistyö piirin ja alueiden sekä lohkojen 

välillä on ollut hyvää. Tästä syystä piirikuvernööri on palkinnut vuosikokouksen yhteydessä 

ansioituneita johtajia. 

 

 

Aluefoorumit 

Aluefoorumeissa on edellisvuosien tapaan pohdittu jäsenistön suhtautumista Lions-toimintaan 

kriittisesti. Vuosittain noin sata leijonaa G-piiristä jättää klubinsa ja siirtyy ns. siviiliin. Uusien 

jäsenten aktivoiminen on ollut työlästä muttei mahdotonta. Todettiin, että klubin jäsenten 

henkilökohtaisella esimerkillä ja mielenkiintoa herättävällä toiminnalla on keskeinen merkitys uusien 

jäsenten hankinnassa. 

 

Klubien koolla on arveltu olevan merkitystä. Pieni klubi, jossa virkoihin on vaikea saada kunnon 

kiertoa, ei houkuttele. Isossa klubissa tehtäviin löytyy helpommin virkailijat. Osa jäsenistä voi siis 

olla ”tauolla” joitain vuosia. Näin he eivät tunne itseään työllistetyksi liikaa. Toisaalta on tullut ilmi, 

että jotkut jäsenet haluavat vaikuttaa klubissaan voimakkaasti ja pyrkivät pitämään saamansa viran 

useita kausia. Pienissä klubeissa tämä on varmaan hyvä asia. Isossa klubissa taas pitäisi saada kiertoa 

tehtävissä, jotta mahdollisimman moni pääsisi hoitamaan tärkeitä virkoja. 

 

Leo-toiminta on ollut jonkin alueen foorumissa esillä. Todettiin, että leojen toiminta on edelleen 

huonosti tunnettu klubeissa. Tästä syystä piirikuvernööri ja varapiirikuvernöörit ovat pyrkineet 

tiedotamaan leojen merkityksestä – leosta leijona! Piirissämme oli aluksi yksi leoklubi, mutta ilok-

semme voidaan todeta, että Muurameen perustettiin kauden viime metreillä uusi leoklubi. 

Kuten aiemminkin, on MyLCI tuottanut käyttäjilleen ongelmia. Tätä ongelmaa on pyritty poistamaan 

koulutuksella, mutta vieläkin esiintyy kangertelua. Hyväksi asiaksi on koettu klubikum-mit. Heidän 

osuutensa uusien jäsenten opastuksessa katsotaan tärkeäksi. Kuitenkin kaikkien kokeneempien 

leijonien tulee osallistua osaltaan uusien, kokemattomien jäsenten opastukseen. 

 

Vuosien saatossa jotkut miesklubit ovat niin ”miestyneitä” etteivät suostu ottamaan jäsenikseen naisia. 
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Piirikuvernöörit ovat osaltaan pyrkineet pehmittämään miesmäisiä asenteita, mutta vain vähäisellä 

menestyksellä. DG ja VDG:t ovat yrittäneet ja yrittävät edelleen, että puolisoita saataisiin enemmän 

mukaan toimintaan. Yhdessä tekeminen koetaan mielekkääksi ja projektit voivat onnistua paremmin, 

kun mukaan saadaan naisnäkökulmaa. Onneksi piirissä on ollut ja on jatkossakin rohkeita ja 

innostuneita naisia viemään leijonatoimintaa eteenpäin uusilla arvoilla. 

 

 

DG:t ja klubivierailut 

Kuvernöörien klubivierailut keskitettiin alkukauteen. DG vieraili 30 klubissa, 1VDG 20 ja 2VDG 

kymmenessä klubissa. 

 

Klubivierailujen aikana keskusteltiin lukemattomista eri asioista. Usea klubi ei halunnut kuulla 

jäsenasiaa, koska muutenkin tiesivät tuon harmillisen tilanteen. Alkukaudesta esitettiin pyyntöjä 

kertoa piirikuvernöörin Las Vegasin kokousmatkasta. Tämä on osoitus siitä, että klubi-iltoihin on 

hyvä saada asioita myös leijona-aiheen ulkopuolelta. Monissa klubeissa tämä käytäntö jo onkin. 

Klubiin pyydetään ulkopuolinen esitelmän pitäjä kertomaan jostain mielenkiintoisesta tai tärkeästä 

aiheesta. Tällöin klubi-iltaan saadaan usein myös puolisot mukaan. 

 

Vierailujen yhteydessä on jaettu chevroneita eli leijonaikään perustuvia vuosimerkkejä, jos klubin 

jäsenistössä sopiviä henkilöitä on. Piirin vuosikokouksessa jaettiin muita palkintoja. Klubit ovat 

palkinneet jäseniään omissa vuosikokouksissaan,ansiomerkeillä, Melvin Jones – ja Arne Ritari -

jäsenyyksillä. 

 

 

GMT/Jäsenohjelma 

Kauden 2018 alussa piirissä oli 61 klubia ja toiminta näytti normaalin seesteiseltä. Uusia klubeja ei 

oltu perustettu ja jäsenistön kehitys on näinä muuttokehitysajankohtina kuitenkin huolestuttava. Tar-

koitan tällä, että klubeihin on hankala saada uusia jäseniä ja kun jäsenistö ikääntyy niin luonnollista 

poistumaa tapahtuu. Toimikauden alussa meitä oli 1373 jäsentä ja lopussa 1276, joten hyvältä ei näytä. 

Yksi klubi lopetti toimintansa ja se oli LC Keuruu/Karhunsoutajat ja toivoimme, että halukkaat 

leijonat olisivat halunneet jatkaa jäseninä muissa klubeissa. Niin ei kuitenkaan käynyt – vain yksi 

jäsen siirtyi LC Keuruun riveihin. Saldomme on siis nyt 60 klubia ja toiminta näyttää jat-kuvan 

entiseen malliin. (Positiivista kuitenkin se, että Muurameen perustettiin kauden viime hetkillä uusi 

Leo-klubi). 

Heikki Rautiainen 

 

GLT/Koulutusohjelma 

Koulutusta on järjestetty mm aluefoorumien yhteydessä. Vuosikokouksen yhteydessä on perinteisesti 

koulutettu klubien presidenttejä ja varapresidenttejä. Samoin tulevat sihteerit ovat saaneet koulutusta 

keskeiseen tehtäväänsä. (Kts aluefoorumit) 

 

Tärkeänä koulutuksena ovat olleet MyLCi -koulutukset. Yhä enemmän asioita joudutaan hoitamaan 

sähköisesti. Varsinkaan aloittelevalle leijonalle ei ole itsestään selvää kirjautua lion-järjestön eri 

sivustoille, koska lähes joka paikkaan on omat salasanat ja etusivuilta pitää löytää alasivut. Aina ei 

ole heti tiedossa minkä otsikon alta pääsee omaan kohteeseen. 

 

GST/Palveluohjelma 

Palveluohjelma on ollut viime kausina hiljaista. Varsinkin kuluneella kaudella Suomen Lions -liiton 

taholta ei kovin paljon tullut uutisia. Näin ollen klubit joutuivat siinä suhteessa toimimaan ”omillaan”. 

(Tulevalla kaudella 2020-2021 tilanne kohenee, kun omasta piiristämme on liittoon valittu uusi 

palvelujohtaja, Taisto Kotila LC Laukaasta) 
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Puolisotoiminta 

Puolisotoiminnan Puolisopäivä Peurungassa 27.4.2019 jouduttiin perumaan vähäisen ilmoittautu-misen 

takia. 
 

 

Kampanja 100 

Kampanja 100 on hyvässä kasvussa ympäri maailman. Kampanjalla kerätään varoja Lions Clubs 

International Foundation -nimiselle säätiölle eli LCIF:lle. Tarkoitus on auttaa lioneita palvelemaan ja 

taistelemaan erityisesti diabetesta vastaan. Kampanja tukee maailmanlaajuisia avustuskohteita. 

 
Tämän yhden suurimmista keräyskampanjoista odotetaan tuottavan jopa 300 000 000 US$. 
Kampanjan maailmanlaajuinen johto pyrkii tukemaan aluejohtajiensa kautta piirikuvernöörejä ja erityisesti piirien 

LCIF -koordinaattoreita. Koordinaattorien jatkuva koulutus auttaa varmistamaan kampanjan menestymisen. 

Milanon Conventioniin oli suunniteltu seminaari, jossa oli tarkoitus uusia LCIF -koordinaattoreille 

koulutusmateriaaleja, mm. webinaareja (materiaali löytyy: www.lionsclubs.org -osoitteesta). 
Jokaista klubia kannustetaan ryhtymään malliklubiksi. Malliklubi näyttää esimerkkiä sitoutumalla 

keräämään keskimäärin 750 US$ per jäsen. 

LCIF -koordinaattorin toivotaan osallistuvan klubihallituksen kokoukseen esittelemään kampanjaa. 

Lisäksi toivotaan jäsenten lahjoittavan vuosittain 100 US -dollaria LCIF:lle. 

 

 

Sri Lankan Lions-ystävät 

Sri Lankan yhteyshenkilönä toimiva Tuomo Vartiainen kertoo, että Sri Lankassa on viime aikoina 

ollut levottomuuksia. Kuitenkin ne paikalliset klubit, joiden kanssa tehdään kummiyhteistyötä, 

sijaitsevat saaren eteläosissa ja siellä on rauhallisempaa. Pääkaupungin lähellä olevassa yliopistossa 

opiskelevan kummityttömme opiskelu oli keväällä keskeytyksissä. 

 

Sri Lankaan on vastikään valittu uusi presidentti Rajapaksa. Hänen suhtautumisestaan kummityö-

hömme ei vielä ole tietoa. Olemme käyneet tapaamassa kummilapsia ja paikallisia leijonia seitsemänä 

vuotena. 

 

Ratnapuran silmäsairaalan alakerta on vaikeuksien jälkeen saneerattu ja taloon on saatu myös hissi. 

Tällä hetkellä ei ole suunnitelmia uusista laitehankinnoista eikä rakennustarpeista. Tuki sairaalalle 

kohdistuu nyt Sri Lankan Lions-ystävien jäsenmaksujen kautta varattomien srilankalaisten 

silmäleikkauksien tukemiseen. 

 

Silmälaseja ei edelleenkään ole kerätty lasien vientiin liittyvien ongelmien takia. 

 

Toimikunnan tehtävää on laajennettu Sri Lankan kummitoiminnalla. Kummitoiminnan kautta tuetaan 

varattomien perheiden lasten koulutusta. Kummitoiminnasta on käyty kertomassa muutamissa piirin 

klubeissa ja yhdessä koulussa. 

 

 

Nuorisovaihto 

 
Toimintakertomus G -piirissä kaudella 2018-2019 

 

Lähtevä vaihto 

Nuorisovaihtoon lähti kesällä 2019 G -piiristä 12 nuorta: 9 tyttöä ja 3 poikaa. 

 

G -piirin vastuulla oleviin vaihtokohteisiin lähti G -piiristä 5 nuorta sekä muista piireistä 6 nuorta. 

 

G -piirin vastuulla olevat vaihtomaat ja -kohteet olivat: Bulgaria, Slovenia, Meksiko, Peru, 

http://www.lionsclubs.org/
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Ontario/Kanada, Minnesota/USA sekä erikoiskohteena LC Muuramen hoitama Texas/USA: Julien C 

Hyer Camp. 

 

Saapuva vaihto 
Tällä kaudella G-piirissä järjestettiin kansainvälinen nuorisoleiri. Leirin järjestäjänä toimi LC Uurainen. Leiri oli 

erittäin onnistunut, osallistujia oli 25. Osallistujien kotimaat olivat: Saksa, Itävalta, Slovakia, Tsekki, Unkari, Sveitsi, 

Turkki, Italia, Kiina, Serbia, Japani, Israel, Ranska, Alankomaat, Kroatia ja Belgia. 

 

Onnistuneista leirin järjestelyistä suurkiitokset LC Uurainen ja siellä eritoten PCC Jari ja Taru 

Rytkönen. Leirillä vieraili myös liiton nuorisovaihtojohtaja, PDG Ari Lindell, LC Loimaa. 

 

Suurena haasteena oli löytää isäntäperheet kaikille leiriläisille ja se menikin viime tippaan – 

viimeinen perhe varmistui juhannuksen tienoilla paria viikkoa ennen nuorten saapumista. 

 

Talvivaihdossa ei G -piiristä ollut tällä kaudella nuoria. 

 

Muuta 

Valtakunnallinen kesän 2019 lähtevään vaihtoon hakijoiden sijoittelukokous pidettiin Tampereella 

helmikuun 2.-3. päivä. YCEC-G osallistui tähän sillä rajoituksella, että samalla oli myös työeste 

Tampereen Asta -rakentajamessujen takia. 

 

Infotilaisuus G -piiristä vaihtoon lähteville nuorille järjestettiin Muuramessa 24.5.2018. 

 

Tuomo Rajala, YCEC-G 

 

 

 

 

Lions Quest 

 
ELÄMISEN TAIDOT – LIONS QUEST 107 G -PIIRISSÄ KAUDELLA 2018-2019 

 

LQ -työryhmän pj. Johanna Arho-Forsblom 

 
Tavoite: Palvella pyyteettömästi Elämisentaidot – Lions Quest -ohjelman tunnettavuuden lisäämiseksi sekä lionien 

että muiden ihmisten keskuudessa ja mahdollistaa uusien kasvattajien osallistumisen koulutuksiin yhteistyössä 

muiden toimijoiden kanssa. 

 

Peruskurssin lisäksi piirissämme toteutettiin uuden, 1,5 -päiväisen kurssimallin pilotointia seuraavasti: 

-Uurainen 28.1. ja 4.2.2019 

-Jyväskylän Yliopisto, opettajankoulutuslaitos 25.1. ja 8.2.2019 

-Konnevesi 9.2.2019 ja toinen osa 3.4.2019 

Osallistujamäärät: Uurainen 15, OKL 25 ja Konnevesi 34 kasvattajaa. Näiden kurssien kustannukset 

katettiin LCIF:n tuella. 

 

Muut G -piirin Lions Quest -kurssit: 

-Jyväskylän LQ -peruskurssi Jyväskylän Matarassa 14.-15.2.2019. Kurssilla oli 17 kurssilaista (joista 

kaksi korvasi muiden kurssien poissaoloja). Näiden henkilöiden osallistumisen maksoivat piirimme 

klubit. 

 

Liikkaseuravalmentajien kurssi oli 9.4. ja 17.4.2019 iltoina. Kurssilla oli mukana 20 henkilöä. Kurssi 

maksettiin Punaisen Sulan Keräystuotolla. 
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G -piirissä Lions Quest -koulutuksiin osallistui kaudella 2018-2019 YHTEENSÄ 88 opettajaa. Liikkakurssin 

osallistujat lisätään tähän, joten osallistujamäärä ylittää sadan henkilön rajan! 

 

Elämisentaidot Lions Quest sai paljon positiivista julkisuutta mm. Sisä-Suomen lehdessä (koko 

aukeaman juttu) ja G -piirin kursseista kirjoitettiin kansallisessa LION -lehdessä. Olin esittelemässä 

ohjelmaa opettajille Educa -tapahtumassa Helsingissä ja leijonille Oulun vuosikokouksessa 2018 ja 

Kalajoen vuosikokouksessa 2019. 

 

Viime kauden päätteeksi CD Jorma Hokkanen lähetti kyselyn kaikille Suomen Lions -klubeille. 

Tarkoitus oli saada tietoa palveluhalusta ja -mahdollisuudesta tässä aktiviteetissa sekä tarjota tietoa 

ohjelmasta sitä tarvitseville. G -piirissä vastanneita klubeja oli 14. 

 

Kysymykseen, miten hyvin tunnette LQ -ohjelman, vastaukset olivat seuraavia: melko hyvin 10, 

erittäin hyvin 1 ja melko huonosti 3. 

 

Kysymykseen lisätiedon saamisesta klubit vastasivat näin: ei tarvetta 4, klubiesitelmä -toive 7, 

ohjelmaa käsitteleviä sähköposteja toivotaan 2, GTM -kokous presidenteille ja LQ -vastaaville 1. 

 

Mikäli jokin asia on todella merkityksellinen itselle, sen puolesta jaksaa tehdä jatkuvasti intohimoista 

työtä! Lions Quest on ohjelma, jonka vaikuttavuuteen itse uskon vahvasti. Menneenä palveluvuotena 

teimme jälleen pieniä, suuria tekoja alueemme jokaisen lapsen ja nuoren puolesta. Saatoimme jopa 

pelastaa jonkun lapsen elämän! 

 

”Sen, mikä meille on tärkeää, näkee lapsistamme vuosikymmenen kuluttua”. (Tanja Karpela) 

 

Lämmin kiitos yhteistyöstä Lions Quest -ohjelman parissa kaudella 2018-2019! 

 

 

 

Leijonat puhtaan veden puolesta 
 

Puhtaat Vedet -hanke 107-G piirissä 

Suomen Lions-liitto toteuttaa vuosina 2018-2010 mittavan hankkeen vesiensuojelun edistämiseksi. 

Hanketta rahoittaa ympäristöministeriö. 

 

Tavoitteena on luoda uusia vesiensuojelun toimenpiteitä, vaikuttaa kansalaisten asenteisiin ja 

valintoihin yli sukupolvirajojen sekä juurruttaa vesiensuojelutyö osaksi leijonien palvelukulttuuria 

eri yhteistyökumppaneiden kanssa. 

 

G-piirissä, Jyväskylän Matarassa, järjestettiin 8.3.2019 Lions Water Lab, jossa vesiensuojeluun 

innostivat hankkeen vetäjistä Karoliina Vilander ja Tiitus Tuohikorpi. Iltaan osallistui lähes 30 

leijonaa ja uudet, upeat ideat jäivät illan jälkeen itämään mieliin. 

 

Suomen Lions-liiton hankekilpailuun lähetettiin meiltä useita, hyviä ideoita, jotka liittyivät vesien 

puhtauteen ja kouluyhteistyössä tehtävään valistukseen. Hankkeiden jatkokehittelyä tehtiin syksyllä 

2019 Ruovedellä, jossa G-piiriä edusti Johanna Arho-Forsblom. 

 

Vuosikokouksessa Kalajoella halukkaat saivat kirjoittaa viestinsä meren merkityksestä biohajoavalle 

paperille; myös G-piirin lionien ajatuksia on soudettu Itämerelle pitkänä kannanottoriuttana. 

`Leijonat puhtaiden vesien puolesta`-hanke on aidoimmillaan henkilökohtaista vastuuta ja lähipiirin 

vaikuttamista. Vesien kunnostamiseen ja valistustyöhön tarvitaan asiantuntija-yhteistyötä ja 

sellaisiakin projekteja on G-piirissä vireillä. 
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Johanna Arho-Forsblom, Puhtaat vedet -työryhmän jäsen 

 

Leotoiminta 

G-piirissä on pitkään toiminut yksi leoklubi LC Jyväskylä/Lohikosken alaisuudessa. Leoneuvojana 

toimii ritari Markku Koivisto. 

 

Keväällä 2019, vähän ennen kauden loppua, saatiin iloinen viesti. Muurameen perustettiin uusi klubi, 

Leo Club Muurame. 

Leot ovat hyvä pohja alkaa leijonaksi. Leoklubit ovat nyt varsin pieniä, alle 10 jäsenen yksiköitä, 

mutta näkyvissä on laajentumista. Opiskelijat saattavat innostua asiasta, mutta opiskelun tai työn 

muutuessa toiselle paikkakunnalle, vaarana on, että leotoiminta jää taka-alalle. Tästä seuraa 

vaihtuvuus leoklubeissa. Onkin tärkeätä, että myös aikuiset leijonat osallistuisivat leojen 

markkinointiin. Klubit voivat pyytää leoja vieraakseen kertomaan leouutisia. Piiri on jo aloittanut 

kampanjan leotietoisuuden laajentamiseksi. Siksi piirin tilaisuuksiin pyydetään leoedustajia. 

 
Piirikuvernööri palkitsi Kati Jaatisen ansiokkaasta leotyöstä G-piirissä. Edelleenkin on hyvä muistaa palkita leoja. 

Se innostaa jatkamaan – mahdollisesti myös leijonana. 
 

2019 Lions SM -karaoke 

 
Vuoden 2019 Lions SM -karaokemestarit on valittu 

LC Pihtipudas Emmit järjesti tämän vuoden Lions SM -karaokekilpailun 2.helmikuuta G -piirissä 

Pihtiputaalla. Kilpailussa oli 21 osanottajaa ympäri Suomen. Kilpailussa oli naisten ja miesten sarjat. 

Jännittävä kilpailu sujui hienosti ravintola Takkatuvalla. Kaikki kilpailijat lauloivat kaksi kappaletta 

ja näistä finaaliin tuomaristo valitsi kolme laulajaa sarjastaan. 

 

Naisten kisan voitti Maarit Mahlamäki, LC Karstula/Sirkat. Toiseksi sijoittui Kaija Aikioniemi, 

Pihtipudas/Emmit ja kolmanneksi sijoittui Ulla Törmä, LC Parkano/Koskettaret. Miesten kisan voitti 

Kari Nuutinen, LC Keitele. Toiseksi sijoittui Erkki Päivärinta, LC Reisjärvi ja kolmanneksi Reijo 

Vesterinen, LC Kannonkoski. Voittajat pääsivät suoraan Kiuruveden Iskelmäviikon laulukilpailuun 

kesänä. 

 

Tilaisuuteen toivat tervehdyksensä Pihtiputaan kunnanjohtaja Ari Kinnunen, G -piirin piirikuvernööri 

Mauri Koskela, LC Keuruu ja myös Pihtiputaan Mummo, Helka Lohtander (Emmit). Kilpailun 

jälkeen pidettiin vielä iloiset karaoketanssit ja iltamat. 

 

Lions – monta tapaa tehdä hyvää! Iloinen laulu, tanssi ja yhdessäolo teki todella hyvää kaikille 

mukanaolijoille, niin esiintyjille kuin yleisölle! Tilaisuuden tuotolla tehdään hyvää paikkakunnalla! 

 

Eija Kiljala, PDG, LC Pihtipudas/Emmit 

 

(Huomattakoon, että tilaisuuteen osallistui myös ryhmä virolaisia musiikin ystäviä, joiden mielestä 

tapahtuma oli mielenkiintoinen ja hyvin onnistunut!) 

 

Viestintä 
PR ja Internet -vastaavana on toiminut PCC Jari Rytkönen, LC Uurainen. Samoin hän on toimittanut piirin 

sähköistä tiedotuslehteä, G-sanomia. G-sanomat on lähetetty ja lähetetään edelleenkin jäsenten sähköpostiin. 

Jokaisella jäsenellä on mahdollisuus osallistua lehden tekoon lähettämällä Jarille aineistoa hyvissä 

ajoin ennen julkaisua. 

Piirin www-sivujen ylläpitoon on osallistunut myös CS Olavi Harju. 

 
Facebook -sivuja on ylläpitänyt Tuomo Kilpinen, LC Muurame. 
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Piirin varsinainen tiedotuslehti paperiversiona on Metso-Leijona, jota toimitti ja toimittaa edelleen 

päätoimittaja Ilkka Salonen, LC Karstula. Tähän lehteen toivotaan jäsenten lähettävän artikkeleita ja 

kuvia leijonatoimintaa lähellä olevista aiheista. Klubit hyötyvät rahallisesti, jos ne toimittavat kirjoi-

tuksia lehteen. 

 

Tietyt viestinnän muodot on sälytetty muutamalle taitavalle henkilölle, mutta jokainen jäsen viestii 

omalla tavallaan ulospäin meidän tärkeästä työstämme. 

 

 

Säätiötoiminta 

 

Arne Ritarisäätiö 

 

ARS -toimikunnan loppuraportti kaudelta 2018-2019 

Ars -toimikunta saavutti kaikki toimintasuunnitelmansa mukaiset tavoitteet ja myös ylitti ne. Adres-

seja myytiin 700. Ritareiksi lyötiin 17 lionia. Viisi ritaria palkittiin Pro Ritariudella. Arne Ritari -

säätiö myönsi piirin kahdeksalle klubille avustuksia yhteensä 12 000 euroa. G-piiri sijoittui piirien 

välisessä vertailussa ykköseksi. 

 

Piirin ritarijuhla järjestettiin 9.3.2019 Jyväskylän Nikolainsalissa. Juhlaan osallistui 82 leijonaa ja 

puolisoa. Juhlaesitelmän piti PCC Tuomo Holopainen. Arvokkaassa juhlassa lyötiin kolme uutta 

ritaria. Kaksi ritaria palkittiin Pro Ritariudella. Arne Ritari -säätiötä markkinoitiin piirihallituksen 

kokouksissa, piiri- ja aluefoorumeissa, klubivierailuilla, klubitiedotteissa, piirikuvernöörin kirjeissä, 

piirin kotisivuilla, piirilehdessä sekä piirikokouksen presidentti- ja rahastonhoitajakoulutuksissa. 

 

Arne Ritari -säätiö maksoi piirin tilille yhden euron jokaisesta adressista ja 50 euroa uudesta ritarista. 

Piiri sai säätiöltä 600 euroa tiedotustukea. Kaikkiaan AR -säätiö palautti piirin tilille 2400 euroa. 

Huomattava kustannussäästö saavutettiin adressien toimitusmaksuissa sekä ritarijuhlan 

järjestämiskuluissa. 

 

Arne Ritari -säätiön huomionosoitukset: 

● AR -säätiön kolmen ruusukkeen ansiomerkki, Erkki Iso-Markku 

● AR -säätiön kahden ruusukkeen ansiomerkki, Viljo Hokkanen 

● AR -säätiön yhden ruusukkeen ansiomerkki, DG Mauri Koskela 

● AR -säätiön ansiomerkki: Heikki Helasterä, Markku Koivisto ja Veli Koskinen 

● AR -säätiön pöytästandaari, LC Saarijärvi 

● AR -säätiön sertifikaatti, LC Joutsa 

● AR -säätiön sertifikaatti, LC Jyväskylä/Jyvässeutu 

● AR -säätiön sertifikaatti, LC Jyväskylä/Lohikoski 

 

Kiitokset ARS -toimikunnalle (DG Mauri Koskela, 1VDG Heikki Näsi, 2VDG Erkki Mäntylä ja PDG 

Rauno Ahola) hyvästä yhteistyöstä ja onnistuneesta toimintakaudesta. 

 

Viljo Hokkanen, ARS -toimikunnan puheenjohtaja 

 

Suuret kiitokset ansaitsevat etenkin aktiivista myyntityötä tehnyt Viljo Hokkanen ja AR -säätiötä 

luotsannut Erkki Iso-Markku. 

 

LCIF/ALERT 

 

Varainhankinta 
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Nuorisotyöhön kerättiin varoja myymällä joulukortteja ja nuorisoarpoja. 

 

Talous 

Talous on kuvattu piirin taseessa ja tuloslaskelmassa. 

 

 

Piirikokouksessa 13.4.2019 palkitut 

Piirikuvernööri Mauri Koskela palkitsi kauden 2018-2019 aikana ansioituneita leijonia ja klubeja. 

 

Liiton ansiotähti  Olavi Harju, LC Keuruu 

    Johanna Arho-Forsblom, LC Äänekoski/Helmi 

    Tarja Parta, LC Jämsä/Lyylit 

 

I ruusukkeen ansiomerkki Heikki Näsi, LC Kivijärvi 

    Erkki Mäntylä, LC Jämsänseutu 

    Martti Jylhä, LC Kuorevesi 

 

Vuoden Leijona  Tuomo Vartiainen, LC Palokka 

 

Piirikuvernöörin tunnustuspalkinto (G171) 

    Pentti Heikkinen, LC Karstula 

    Antero Lepoaho, LC Muurame 

    Pia Nieminen, LC Mänttä/Esteri 

 

Piirikuvernöörin ansiotähti (G22) 

    Taisto Kotila, LC Laukaa 

    Tuomo Kilpinen, LC Muurame 

    Anne Koivisto, LC Palokka/Wilma 

    Olavi Harju, LC Keuruu 

    Jari Rytkönen, LC Uurainen 

    Taina Kangasluoma, LC Pihtipudas/Emmit 

 
Kunniakirja humanitaarisen työstä 
    Tuomo Rajala, LC Joutsa/Jousa 
  

Piirin toimikuntapalkinto M1DC 

    Pia Nieminen, LC Mänttä/Esteri 

 

Aluepuheenjohtajan (RC) palkinto M1RC 

    Tuomo Kilpinen, LC Muurame 

    Taisto Rinne, LC Kuorevesi 

    Taisto Kotila, LC Laukaa 

    Ossi Väistö, LC Petäjävesi 

    Jouko Vierimaa, LC Karstula 

 

Vuoden lohkon puheenjohtajan (ZC) kiertopalkinto, kunniakirja ja lohkon puheenjohtajan palkinto 

M1ZC     

    Helka Lohtander, LC Pihtipudas/Emmit 

 

 

Lohkon puheenjohtajan palkinto M1Z 

    Markku Kauppinen, LC Toivakka 

    Markku Koivisto, LC Jyväskylä/Lohikoski 
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    Anne Koivisto, LC Palokka/Wilma 
    Matti Honkimäki, LC Saarijärvi 

    Timo Hiltunen, LC Äänekoski&Kotakennäs 

 
Painonhallintakilpailun palkitut (piirikuvernöörin järjestämä kilpailu) 
    naisten sarja   Eila Pelli, LC Jyväskylä/Aino 

    miesten sarja   Timo Koskela, LC Toivakka 

    naisklubi, kunniakirja  LC Jyväskylä/Aino 

    miesklubi, kunniakirja LC Toivakka 

    miesklubi, kunniakirja LC Suolahti 

 

Arne Ritari -säätiön palkitsemiset 

➢ AR -säätiön ansiomitali Markku Koivisto, LC Jyväskylä/Lohikoski 

➢ AR -säätiön sertifikaatti LC Joutsa, LC Jyväskylä/Lohikoski, LC Jyväskylä/Jyvässeutu 

➢ AR -säätiön empleemi LC Hankasalmi, LC Jyväskylä/Harju, LC Jyväskylä/Lohikoski 

LC Luhanka, LC Sumiainen ja LC Äänekoski/Helmi 

Palkinnot jakoi Viljo Hokkanen 

 

G -piiristä pois nukkuneet jäsenet kauden 2018-2019 aikana 

Olavi Watia   29.05.2018 LC Jyväskylä Viitaniemi 

Harri Ristola   13.07.2018 LC Jyväskylä/Jyvä 

Erkki Moisio   01.09.2018 LC Sumiainen 

Pauli Nevalainen  10.09.2018 LC Jämsä/Himos 

Reino Huoponen  04.10.2018 LC Hartola 

Heikki Antila   22.10.2018 LC Kuorevesi 

Veli-Pekka Asikainen  02.11.2018 LC Sysmä 

Tapio Lahtinen  23.11.2018 LC Jyväskylä 

Tauno Laitinen  24.11.2018 LC Lievestuore 

Erkki Pääkkönen  24.11.2018 LC Jyväskylä/Kuokkala 

Erkki Urtti   30.11.2018 LC Jyväskylä/Kuokkala 

Esko Eskola   03.12.2018 LC Mänttä 

Anneli Näsi   04.12.2018 LC Kivijärvi 

Aarne Paavonen  20.02.2019 LC Saarijärvi 

Kari Åström                           19.03.2019 LC Jyväskylä/Cygnaeus 

Olli Elimäki   07.04.2019 LC Jyväskylä/Lohikoski 

 

 

Suuret kiitokset kaikille leijonille, jotka olette ylläpitäneet arvokasta palveluorganisaatiota! 

 

Haapamäellä 15.2.2020 

 

DG -pari  2018-19  Mauri Koskela ja Silja Õigus 


